
Zápis z jednání Knihovní rady ze dne 7. 12. 2022 
 
 
Program:  
1. Akvizice literatury pro studenty v roce 2022 
2. EIZ – CzechELib nové informace pro rok 2023 a dále 
3. Zapojení do projektů (CRP18+, PNG: Platforma nové generace; výběr nového knihovního systému)  
4. Odpisy  
5. Projekt IROP – zapojení ÚK PřF  
6. Různé 
 

Přítomni:  
RNDr. Robin Pěnička, Ph.D.  
doc. RNDr. Eduard Fuchs, CSc. 
doc. RNDr. Vladimír Štefl, CSc.  
RNDr. Vladimír Herber, CSc. 
doc. RNDr. Rostislav Melichar, Dr. 
doc. Mgr. Markéta Munzarová, Dr. rer. nat. 
Mgr. Taťána Škarková 
Mgr. Klára Urbánková 
 

Zasedání zahájila Mgr. Škarková přivítáním členů knihovní rady.  

Akvizice 

- V rámci projektu PPSŘ 1813 bylo alokováno 50 tis. Kč na fakultu (děleno rovnoměrně mezi ÚK 

a KUK), veškeré prostředky byly za ÚK vyčerpány 

- UFD 1214 poskytl prostředky ve výši 300 tis. Kč (děleno rovnoměrně mezi ÚK a KUK), veškeré 

prostředky byly za ÚK vyčerpány 

- 1128 – doplňkové čerpání z výnosů ÚK, v prosinci ještě uskutečněny poslední nákupy 

- Nákup PressReaderu 8 000,- z účtu 1214 UFD 

 

EIZ 

- aktualizace CzechELibu řešena s RNDr. Miroslavem Bartoškem, CSc. 

- Probíhá jednání s dodavateli ohledně nového předplatného a změny smluv na roky 2023-25 

- Příspěvek ministerstva činí ještě letos a v následujícím roce 2023 50 %, od roku 2024 se začne 

zvyšovat spoluúčast o 2,5 % 

 

Projekty 

CRP18+ – podpora blended-learningu, výstupy byly prezentovány na konferenci Bibliotheca 

Academica v Olomouci 

 

 

 



CARDS/PNG 

- Za KIC komunikují Mgr. Zuzana Řepišová a PhDr. Hana Vochozková ohledně zavedení nového 

knihovního systému Alma 

- jedná se o mimořádně drahý projekt, probíhají analýzy současného stavu v jednotlivých 

modulech 

- v roce 2023 proběhne nezávislý audit, veřejná zakázka a následná implementace nového 

systému 

 

Odpisy 

- Byly již sdíleny 

 

Dotační program IROP 

- Zapojení ÚK (knihovny se mohou nově zapojit díky intervenci PhDr. Víta Richtera, bývalého 

ředitele NK) 

- Revitalizace atria – zamítnuto z důvodu úprav vztahujících se na venkovní prostory – tento 

typ úprav program neumožňuje 

- Druhou žádost již nestihneme z časových důvodů připravit a podat, nový projekt však chceme 

vypracovat dopředu pro možnost zapojení se do budoucích dotačních programů 

 

Různé 

- OpenScience – za ÚK je novou metodičkou Mgr. Jana Baluchová jako součást týmu pro novou 

strategii OpenScience 

 

FRMU 

- Letos proběhlo pět seminářů pro doktorandy, tj. naplňujeme cíl udržitelnosti 

- Semináře probíhají hybridní formou, jejich témata byla zvolena na základě průzkumu zájmu 

dle potřeb a požadavků doktorandů 

- Nabídka seminářů napříč MU je však až příliš široká, proto vznikla skupina MUčící knihovníci, 

čímž by se nabídka měla sjednotit a zastřešit 

 

VISK 9 

- Nadále probíhá spoluúčast na projektu VISK 9/I Rozvoj Souborného katalogu ČR (CASLIN) a 

souboru národních autorit 

 

Dotazník 

- Letos byl proveden dotazníkový průzkum uživatelské spokojenosti  

- V současnosti probíhá zpracování výstupů, o výsledku zpětné vazby budeme informovat 

 



Platba kartou 

- Od září byla zavedena možnost platby za služby platební kartou a evidence plateb nyní 

probíhá skrze Obchodní centrum MU 

- Zavedení i fungování služby je doposud bez problémů 

 

Zpětná vazba od studentů doc. Melichara 

- Průzkum v rámci semináře – úkolem bylo vznést podněty pro vylepšení ÚK: 

- Delší otevírací doba – pro ÚK personálně neuskutečnitelné 

- Grafický program Corel – bohužel není řešeno celouniverzitně, nákupy musí probíhat 

jednotlivě dle zájmů jednotlivých HS 

- Zastínění okna – obtížné 

- Věšáky a podsedáky – bereme do plánu úprav, realizace 2023 

- Magnetky k zapůjčení – poskytneme 

- Fixy – kontrolujeme 

- Větrání – dlouhodobý problém 

- Příbory – již půjčujeme na ISIC 

 

Mgr. Škarková poděkovala za účast a rozloučením se s členy KR zasedání ukončila. 

   


